
Matovič vo večerných správach: Nikto po nás
nebude, my tu budeme vládnuť naveky!
Ďakujem
- CZ24 News | 10. listopadu 2022

SLOVENSKO: Ústavný súd (ÚS) SR zatiaľ nerozhodol o otázke ústavnosti častí tzv.
prorodinného balíčka, ktorý Národná rada (NR) SR v júni opätovne schválila aj po vetovaní
hlavou štátu. Po stredajšom verejnom pojednávaní súd ďalší termín v tejto veci neurčil.
Oznámil to predseda ÚS Ivan Fiačan.

Prezidentka SR Zuzana Čaputová na ÚS napadla sporné časti balíčka z dielne ministra financií Igora
Matoviča (OĽANO) v rámci zákona o financovaní voľného času dieťaťa, tzv. krúžkovnom. V podaní
okrem procesných výhrad, ako sú nedostatky v legislatívnom procese, uvádzala aj hmotnoprávne
výhrady. Deklaruje, že návrh podala nie preto, že je proti pomoci rodinám, ale preto, aby rodiny
dostávali adresnú, včasnú a dostatočne účinnú pomoc.

Matovič: Mali sme trucovitého ministra školstva
V stredajšom večernom spravodajstve TV Markíza reagoval na situáciu aj samotný „otec“ tohoto
balíčka, expremiér a minister financií Igor Matovič (OĽANO). Redaktorka Martina Töröková 
divákom pripomenula, že zákon o tzv. krúžkovnom upravovali poslanci NR SR iba včera, teda v
utorok 8. novembra, pričom účinnosť legislatívy poriadne odsunuli – a to až na január
2025. „Krúžkovné ma, samozrejme, mrzí. Ale keďže sme mali trucovitého ministra školstva
(Branislava Gröhlinga z SaS – pozn. red.), ktorý silou – mocou bránil krúžkovnému, tak iné
riešenie nebolo,“ vysvetľoval Matovič pre súkromnú televíziu.

Dva mesiace pred voľbami krúžkovné zavádzať nechcú
Podľa šéfa OĽANO dať účinnosť zákona od januára 2024 by nebolo v poriadku, keďže v tom čase by
malo byť v SR krátko pred parlamentnými voľbami. „Zavádzať krúžkovné dva mesiace pred
termínom volieb by asi nebolo úplne vhodné. Od začiatku som hovoril, že keď sa zavedie,
tak vtedy nastane pár mesiacov turbulencií, nebude dosť krúžkov pre všetky deti, ktoré
krúžky budú chcieť. Z technických dôvodov sme to dali takto, nech je kľud,“ argumentoval
líder najväčšieho koaličného hnutia v NR SR.

Sebavedomo tvrdí, že jeho vláda neodíde nikdy
A prečo nenadobudne účinnosť zákon už v septembri 2024 tak, ako to predčasom minister financií
avizoval, ale až v januári 2025? „Bohužiaľ z daňových dôvodov. Z vykazovania, dokazovania,
výpočtov daňových bonusov sme sa rozhodli ísť radšej touto cestou. Lebo tam sa robí ten
´switch´, že krúžkovné nahradí potom ten zvýšený daňový bonus,“ bola ďalšia argumentácia
šéfa rezortu financií.

Televízna redaktorka však poznamenala: „Pokiaľ to niekto po vás nezruší…“ Matovič s pre neho
typickým úškrnom na to ale reagoval: „Nezruší. A nikto po nás nebude. My tu budeme vládnuť
naveky! Ďakujem.“
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Vraj v rozpore s Dohovorom o právach dieťaťa
Prijatý balíček je podľa prezidentky protiústavný z troch dôvodov. Argumentuje, že prijatý bol v
skrátenom legislatívnom konaní, na ktoré zjavne nebol splnený žiadny zákonný dôvod. Obsahom
zákona sa pritom mali porušiť ústavné pravidlá rozpočtovej zodpovednosti a transparentnosti.
Zároveň upozornila, že zníženie prídavku na dieťa a príplatku k prídavku na polovicu v čase, keď
namiesto rodiča prijíma tieto dávky osobitný príjemca, je v rozpore s Dohovorom o právach dieťaťa.
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